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Referat af møde nr. 4 i Fagstudienævnet for Forretningsudvikling og Teknologi 

 

 

Tid: Fredag den 8. september 2017 kl. 09.00-11.00 

Sted: 8001-2105 

 

 

 

 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Meddelelser  

Bilag: Meddelelsesliste 

3. Godkendelse af nye og ændrede fag- og prøvebeskrivelser 

Bilag: Fagbeskrivelser forår 2017  

4. Vurdering af spørgsmål til studiemiljøundersøgelse 2017  

Bilag: Sagsfremstilling til studienævn og uddannelsesfora + Udkast til 

spørgeskema  

5. Status på dispensationsudvalget  

Bilag: Sagsfremstilling - dispensationsudvalg 

6. Årlig uddannelsesevaluering – opfølgning 

Bilag: Referat fra møde (årlig status på ingeniøruddannelserne, BTECH), 

Handleplan_BDE, Handleplan_GMM + Handleplan_cand.polyt 

7. GMM Internship  

Bilag: Sagsfremstilling – GMM Internship 

8. Drøftelse af evalueringsresultater for foråret 2016  

Bilag: Evalueringsrapport 

9. Kontakt til dimittender 

10. Eventuelt 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Meddelelser 

Bilag: Meddelelsesliste  

3. Godkendelse af nye og ændrede fag- og prøvebeskrivelser 

Bilag: Fagbeskrivelser forår 2018  

Bilag: Oversigt over nye kurser og kurser med ændringer F2018 

4. Drøftelse af principper for aftagerpaneler  

Bilag: Sagsfremstilling – principper for aftagerpaneler  

Bilag: Udkast til principper for aftagerpaneler ved Aarhus BSS  

5. Drøftelse af fælles BSS-praksis for barsel samt for amning som grundlag for særlige forhold til 

eksamen 

Bilag: Notat – Barsel  

Bilag: Notat – Fælles praksis for amning 

6. Godkendelse af årshjul for studienævn 

Bilag: Udkast til årshjul for alle studienævn 

7. Indmeldelse af fag til AU Summer University  

8. Drøftelse af udbud af valgfag på cand.polyt 

9. Orientering om nye tiltag i Fagstudienævnet for Forretningsudvikling og Teknologi 

Bilag: Fagstudienævnets vigtigste opgaver 
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10. Drøftelse af evalueringsresultater for foråret 2017 

Bilag: Evalueringsrapport – forår 2017 

11. Status på behandling af merit, forhåndsgodkendelser og dispensationer 

Bilag: Oversigt – sagsbehandling 

12. Nyt fra Uddannelsesudvalget  

13. Eventuelt  

 

Til stede:  

Lektor Hans Henrik Hansen (formand) 

Lektor Torben Tambo (studieleder) 

Professor Peter Lindgren   

Studerende Jakob Gaard Sørensen  

 

Desuden deltog:  

Lektor Jan Laursen (studieleder) 

Sofie Veje, Uddannelseskvalitet og studienævnsbetjening  
Mette Bak Odder, Vejledning og studieinformation  

  

Fraværende med afbud:  

Studerende Channie Rasmussen   

Studerende Mette Møller Sørensen 

 

 

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt.  

 

Punkt 2: Meddelelser 

 

Institutionsakkreditering 
Som opfølgning på afgørelsen om betinget positiv akkreditering af Aarhus Universitet har Rektoratet 

været i dialog med akkrediteringsinstitutionen om den videre proces. På baggrund af den drøftelse er 

det forventningen, at den endelige afgørelse om akkreditering falder ultimo 2018. 

Re-akkrediteringsprocessen vil primært fokusere på kritikpunkterne i relation til forskningsbasering. 

Herunder særligt, at vi kan dokumentere en gennemprøvet praksis på de justeringer, som blev vedtaget 

i forbindelse med høringen, blandt andet ved udarbejdelse af bemandingsplaner, institutlederredegørel-

ser og synliggørelse af dialog om forskningsbasering i uddannelseskvalitetsprocesserne.  

 

Adgang til Summer University mellem bachelor- og kandidatuddannelsen 
Styrelsen for de Videregående Uddannelser har imødekommet AU’s ønske om, at bachelorer, der ønsker 

at søge optagelse på fag på Summer University eller tilsvarende tilbud, kan indskrives på den kom-

mende kandidatuddannelse pr. 1/7 og registreres med en normeret studietid på 24 måneder. Således 

straffes hverken de studerende eller AU/BSS ift. fremdrift. Se det vedlagte notat for yderligere informa-

tion. 
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Punkt 3: Godkendelse af nye og ændrede fag- og prøvebeskrivelser 

Studienævnet godkendte de fremsendte fag- og prøvebeskrivelser. Der var stor opbakning til eksamens-

formen på de nye cand.polyt valgfag, der går igen på alle fire fag. Det blev bemærket, at de studerende 

dermed skal tilmelde sig på baggrund af fagindholdet.  

 

Punkt 4: Drøftelse af principper for aftagerpaneler  

Studienævnet godkendte det fremsendte udkast til principper for aftagerpaneler uden yderligere kom-

mentarer.  

 

Punkt 5: Drøftelse af fælles BSS-praksis for barsel samt amning som grundlag for særlige 

forhold til eksamen  

Som bilag til punktet var der fremsendt notat med indstilling til fælles praksis på BSS for barsel samt 

amning som grundlag for særlige forhold ved eksamen.  

 

Studienævnet blev oplyst om ændringer til indstillingen omkring praksis for amning, da Aarhus BSS 

Uddannelsesforum forinden havde givet udtryk for et ønske om en fælles praksis, hvor der gives 30 mi-

nutter ekstra ved skriftlige stedprøver under forudsætning af, at barnet er maksimalt 6 måneder på ek-

samenstidspunktet.  

 

Studienævnet godkendte indstillingerne uden yderligere kommentarer. 

 

Punkt 6: Godkendelse af årshjul for studienævn 

Studienævnet godkendte det fremsendte årshjul for studienævn på Aarhus BSS.  

 

Punkt 7: Indmeldelse af fag til AU Summer University  

Studienævnet besluttede, at faget Six Sigma – Design and Innovation fortsat skal udbydes af Institut for 

Forretningsudvikling og Teknologi på Summer University.  

 

I forbindelse med punktet orienterede Jan Laursen om planen om at udbyde et BDE valgfag som som-

merkursus på instituttet i sommeren 2018. BDE-studerende Jakob Gaard støttede op om forslaget.  

  

Punkt 8: Drøftelse af udbud af valgfag på cand.polyt  

Torben Tambo orienterede kort om baggrunden for udbud af nye valgfag til forårssemesteret 2018. De 

studerende på kandidatuddannelsen har tidligere kritiseret valgfagsudbuddet, hvorfor de studerendes 

ønsker til indhold er blevet inddraget forud for udvikling af valgfag til forårssemesteret 2018. På denne 

baggrund er følgende nye valgfag blevet udbudt:  

 

 Advanced Product Development (10 ECTS) 

 Engineering Project Management (10 ECTS) 

 Digitisation in Industry (10 ECTS) 

 Management, Strategy and Leadership for Engineers (10 ECTS) 

 

Hans Henrik Hansen lagde vægt på vigtigheden i, at både forskernes samt de studerendes interesse af-

spejles i valgfagsudbuddet. Peter Lindgren tilsluttede sig denne holdning og pointerede, at fagudbuddet  
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fra fagmiljøerne betyder meget for forskerne, da fagene ofte udbydes inden for forskernes egne fagom-

råder. Peter Lindgren påpegede desuden, at ingeniørstudierne bør være præget af egne fag, der ikke ud-

bydes i lignende format andre steder, da dette er med til at tiltrække ingeniørstuderende til Herning. 

Der blev desuden argumenteret for progression mellem obligatoriske fag og valgfag.  

 

Studienævnet diskuterede endvidere det samlede valgfagsudbud til forårssemesteret 2018, da det blev 

påpeget, at der er store ligheder mellem enkelte af valgfagene. Peter Lindgren argumenterede for dob-

beltudvikling mellem valgfaget Strategic Multi-Business Model Innovation og Management, Strategy 

and Leadership for Engineers, og stor konkurrence mellem instituttets valgfag og andre centrale fag på 

AU. Studienævnet diskuterede derfor kvaliteten og dybden af de to valgfag, og der var enighed om, at 

studienævnet fremover bør inddrages i en proces omkring de overordnede rammer for udbud af valgfag, 

forinden Uddannelsesudvalgenes arbejde med kurserne, da dette vil sikre størst mulig kvalitet. 

 

På baggrund af argumentet om dobbeltudvikling af valgfagene, diskuterede studienævnet, hvorvidt det 

vil give mening at integrere Strategic Multi-Business Model Innovation som et projektvalgfag, så de stu-

derende, der ønsker faget, kan specialisere sig inden for fagområdet. Hertil påpegede studerende Jacob 

Gaard, at der blandt de studerende snakkes om høj ledighed efter uddannelsen på baggrund af en 

manglende specialisering.  

 

Studienævnet besluttede, at Strategic Multi-Business Model Innovation fortsat udbydes til forårsseme-

steret 2018, og at kursusbeskrivelsen for Management, Strategy and Leadership for Engineers skal dis-

kuteres på næste møde i uddannelsesudvalget, så der sikres en høj kvalitet i faget.  

 

 

Punkt 9: Orientering om nye tiltag i Fagstudienævnet for Forretningsudvikling og Tekno-

logi 

Som bilag til punktet var der fremsendt oversigt over studienævnets vigtigste opgaver. Hans Henrik 

Hansen gennemgik oversigten over opgaver og informerede om, at dagsordenen fremover vil indeholde 

et fast punkt vedrørende nyheder fra de enkelte uddannelsesudvalg. Formålet med punktet er, at studie-

lederen informerer om forslag og diskussioner fra møderne. Dermed sikres det, at diskussioner fra ud-

dannelsesudvalgene kanaliseres op i studienævnet, og at studerende og undervisere er klar over formå-

let med studienævnet. Hertil kommenterede studerende Jacob Gaard, at det vil være en fordel, hvis de 

studerende fra studienævnet indgår som en del af uddannelsesudvalgene.  

 

Punkt 10: Drøftelse af evalueringsresultater for foråret 2017 

Som bilag til punktet var der fremsendt rapport med aggregerede evalueringsresultater for foråret 2017. 

Studienævnet drøftede rapporten og konkluderede, at resultaterne generelt ser fornuftige ud.  

 

Et enkelt fag på BDE, Organisation og HR-management, ligger i den røde kategori med et gennemsnit-

ligt udbytte på 1,9. Hertil forklarede studieleder Jan Laursen, at der allerede på nuværende tidspunkt er 

fundet ny fagansvarlig til faget samt ny underviser.  

 

Studienævnet bemærkede desuden følgende fag, der ligger i den gule kategori:  

 Fysik (3,4) – BDE 
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 Projektledelse (3,4) – BDE (her bemærkede studienævnet en relativ lav svarprocent)  

 Enabling Technologies (3,3) – GMM 

 Information Technology (3,2) – GMM  

 International Managerial Economics (F&I) (3,3) – GMM 

 Technological Business Model Innovation (2,5) – cand.polyt  

 

For så vidt angår fagene Enabling Technologies, Information Technology samt International Managerial 

Economics, har underviserne forsøgt at forenkle fagene. Der arbejdes desuden på at skabe større præci-

sion og sammenhæng mellem kursusbeskrivelsen og selve undervisningen.  

 

På faget Information Technology arbejdes der på formen på faget, så dette ikke følger samme form som 

på BScB. Dette skyldes, at faget ligger inden for GMM-studerendes primære arbejdsopgaver i fremtiden. 

Studienævnet bemærkede desuden, at International Managerial Economics fremadrettet udgår, da 

dette stammer fra en ældre GMM-studieordning.  

 

Peter Lindgren orienterede omkring cand.polyt-faget Technological Business Model Innovation, og for-

klarede at der har været utilfredshed omkring struktur for undervisningen samt eksamensbeskrivelse. 

Underviserholdet arbejder på at opstramme selve undervisningen samt at skabe en mere gennemsigtig 

kursusbeskrivelse. Studienævnet besluttede, at Uddannelsesudvalget inddrages i processen omkring 

kursusbeskrivelsen, så de studerende får mulighed for at kommentere på kurset forinden udbud til for-

året 2018. Sofie Veje fremsender udkast til kursusbeskrivelse til de studerende i uddannelsesudvalget.  

 

For at sikre større svarprocent i kursusevalueringerne diskuterede studienævnet, at underviserne bør 

forpligtes til at afbryde undervisningen for besvarelse af evalueringsskemaerne.  

 

Punkt 11: Status på behandling af merit, forhåndsgodkendelser og dispensationer 

Studienævnet gennemgik det fremsendte bilag med oversigt over antal sager behandlet i dispensations-

udvalget. Der var ingen yderligere kommentarer.  

  

Punkt 12: Nyt fra Uddannelsesudvalget  

Der var intet nyt fra Uddannelsesudvalget for GMM og cand.polyt. Jan Laursen orienterede fra Uddan-

nelsesudvalget for BDE, hvor der har været arbejdet med forbedringer af PKO-faget (Personlige og Soci-

ale Kompetencer), der tidligere har haft dårlige evalueringer.  

 
Punkt 13: Eventuelt  

 

Optagelsestal sommer 2017 

Torben Tambo orienterede om optagelsestallene på Teknologibaseret Forretningsudvikling og GMM for 

sommerstart 2017. På Teknologibaseret Forretningsudvikling havde over 120 søgt om optagelse, og om-

kring 70 er blevet optaget på uddannelsen.  

 

På GMM har ca. 114 søgt om optagelse. Kun ca. 26 studerende er optaget. Flere stiller spørgsmål til den 

store forskel mellem antal ansøgere og optagne, og om dette kan skyldes ansøgernes baggrund. Torben 

Tambo er i dialog med optagelsen omkring dette.  
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Hans Henrik informerede i samme forbindelse om en undersøgelse på BDE-studiet, hvor baggrunden 

for de studerendes ansøgning om optagelse på studiet, samt deres kendskab til studiet forinden ansøg-

ning, undersøges nærmere. Det blev foreslået at igangsætte samme undersøgelse på GMM. Torben 

Tambo orienterede om, at GMM allerede er udvalgt til et tværgående projekt på BSS.  

 

Sociale arrangementer på uddannelserne  

Studerende Jakob Gaard spurgte ind til planlægning af fælles arrangementer for studierne på tværs af 

årgange. Jan Laursen informerede om, at der er mulighed for booking af lokaler og tildeling af andre 

ressourcer til arrangementet, såfremt de studerende har interesse i dette.  

 

 

Mødet sluttede kl. 11.00. 

 

Indsigelsesfristen er 8 dage fra referatets udsendelse. Herefter vil referatet blive betragtet som god-

kendt.  

 

Hans Henrik Hansen   Sofie Veje  

Formand   Referent  


